
 

 

 



ROZMOWA Z JAROSĞAWEM SURčWKł                                                                                                          

PREZESEM BYSTRZYCKIEGO CENTRUM ZDROWIA SP. Z O.O.  

W 2017 roku szpital w Bystrzycy Kğ. wpisany zostağ na listň sieci szpitali, jako szpital I 

stopnia, co zapewniağo stabilnoŜĺ finansowania. Na jak dğugo i na ile,  poziom 

finansowania okazağ siň pewny i wystarczajŃcy dla funkcjonowania szpitala ? 

Pierwszy rok funkcjonowania w sieci szpitali dawağ nadzieje na polepszenie sytuacji 

finansowej. Zwiňkszenie kontraktu oraz moŨliwoŜci na poszerzenie oferty medycznej 

napawağo optymizmem. Niestety ustawowe  zwiňkszenie wynagrodzenia personelu 

medycznego i brak zmian wyceny wartoŜci procedur medycznych miağo wpğyw na ponowne 

pogorszenie siň sytuacji finansowej szpitali. 

Szpital przeszedğ ogromny remont. Czy te ogromne nakğady sprawiğy, Ũe obniŨce ulegğy 

koszty jego funkcjonowania ?  

Tak. Spadğo zuŨycie energii elektrycznej oraz oszczňdnoŜci w pozyskiwaniu energii 

cieplnej. SŃ to bardzo wymierne oszczňdnoŜci. 

Co wiňc jest podstawowŃ przyczynŃ niedostatku finansowego i kğopot·w naszej lecznicy 

? 

Najwiňkszym problemem naszej jednostki i nie tylko naszej jest niedoszacowanie 

wyceny za punkt w procedurze medycznej. Innym problemem jest nasze zadğuŨenie siňgajŃce 

jeszcze poprzednich lat a,kt·re musimy spğaciĺ. 

Za czas·w poprzedniego wojewody, padğa obietnica ĂdoposaŨeniaò dodatkowymi 

Ŝrodkami szpitali w Kğodzku i Bystrzycy. SkoŒczyğo siň na obietnicach czy rzeczywiŜcie 

wojewoda ĂsypnŃğ groszemò ?   

Wiele obietnic nie zostağo zrealizowanych ze wzglňdu na pandemiň. 

CiŃgle o pieniŃdzach i kosztaché Jest jeszcze budynek przychodni przy ul. 

Sienkiewicza. Byğy plany jego zagospodarowania  przy udziale m.in.  wrocğawskich 

uniwersytet·w  przyrodniczego i  medycznegoé  

W tej chwili plany dotyczŃce obiektu sŃ niezmienne. Staramy siň sami o Ŝrodki na 

inwestycje. JesteŜmy w trakcie rozstrzygniňcia naszego wniosku na remont budynku. 

Planowane koszty to ok. 6,3 mln. zğ. MoŨliwa dotacja to 95% koszt·w inwestycji. 

Niedawno Ŝwiatğo dzienne ujrzağa opinia skarbnika gminy Bystrzyca Kğodzka. Padğo 

stwierdzenie,  Ũe jeŜli szpital dalej bňdzie wğasnoŜciŃ gminy, to trzeba bňdzie rezygnowaĺ 

w niej z inwestycjié RzeczywiŜcie gmina ponosi aŨ tak ogromne koszty utrzymania 

szpitala ?  

Gmina partycypuje w kosztach takich jak, udzielanie poŨyczek na np. udziağy w 

inwestycjach, umorzenia podatk·w, porňczenia kredyt·w itp. 

Wğadze gminy, a Pani Burmistrz bezpoŜrednio, juŨ od jakiegoŜ czasu zabiegağy u posğ·w 

i senator·w z naszego okrňgu, a nawet u premiera, o pomoc w Ăzewnňtrznymò 

utrzymaniu naszego szpitala i ï ponoĺ, rozwiŃzanie dla bystrzyckiego centrum zdrowia 

szczňŜliwie dla mieszkaŒc·w siň znalazğoé Ma je przejŃĺ Specjalistyczne Centrum 

Medyczne w Polanicy-Zdroju, kt·rego wğaŜcicielem jest Ministerstwo Zdrowia, tak 

bystrzyckich  radnych poinformowağ osobiŜcie wiceminister zdrowia, Janusz 

CieszyŒskié Jak to wyglŃda z bliska ? Obiecanki czy realna pomoc ?  



Pan minister Janusz CieszyŒski zaoferowağ moŨliwoŜĺ przejňcia przez Skarb PaŒstwa 

sp·ğki. R·wnieŨ obiecağ ,  Ũe szpital bňdzie dalej funkcjonowağ w niezmienionym zakresie. 

Zostağ powoğany zesp·ğ. Na dzisiaj nic wiňcej nie mogň powiedzieĺ. MyŜlň, Ũe zostanie 

opracowana ostateczna formuğa dalszego funkcjonowania szpitala. UwaŨam, Ũe jeŨeli bňdzie 

to wypracowane na partnerskich warunkach, to moŨe byĺ prorozwojowe dla jednostki. 

Po tej informacji  bystrzyccy radni podjňli uchwağň intencyjnŃ w sprawie zamiaru 

rozwiŃzania sp·ğki ĂBystrzyckie Centrum Zdrowiaò Sp. z o.o. Co takie dziağanie ma 

sprawiĺ ? 

To Ũe podjňte zostağy prace nad moŨliwoŜciŃ dalszego funkcjonowania szpitala w 

nowej formule. 

Jakie teraz nastŃpiŃ dalsze kroki w kierunku przejňcia naszej lecznicy przez polanickie 

centrum ?  

Nad tym pracuje zesp·ğ. 

A co bňdzie z przekazaniem usğug, mienia oraz pracownik·w ? Personelowi szpitala nie 

groŨŃ zwolnienia z pracy ?  

W tej chwili nie mogň jednoznacznie o tym m·wiĺ. To jest przedmiotem negocjacji. 

ZbliŨamy siň do koŒca naszej rozmowy i nie mogň nie zapytaĺ jak sobie nasz szpital 

radzi w dobie koronawirusa ?  

Szpital jest zabezpieczony przed wirusem zgodnie z wytycznymi Ministra Zdrowia, 

Wojewody DolnoŜlŃskiego jak i Sanepidu. Jest to trochň uciŃŨliwe ale i skuteczne. 

Czy szpital moŨe liczyĺ na z doposaŨenie w Ŝrodki do walki z koronawirusem w ramach 

dostaw z rzŃdowej Agencji Rezerw Materiağowych  ? 

Tak. DostaliŜmy dostawy materiağ·w ochrony osobistej, oraz Ŝrodki dezynfekujŃce. 

Czy u nas teŨ sŃ darczyŒcy, kt·rzy udzielajŃ szpitalowi wsparcia finansowego oraz 

rzeczowego ? Czy prezes kogoŜ wyr·Ũnia za szczeg·lnŃ pomoc ?  

Tak. DostaliŜmy znaczŃcŃ pomoc od os·b prywatnych, firm i instytucji. KorzystajŃc z 

okazji chciağbym podziňkowaĺ Panu Burmistrzowi Miňdzylesia za okazanŃ pomoc. Pan 

Tomek Korczak ruszyğ z pomocŃ dla naszego szpitala  jako jeden z pierwszych 

I ï sprawa bardzo istotna dla mieszkaŒc·w. Czy lekarze POZ mogŃ wystawiaĺ 

skierowania do bystrzyckiego szpitala, na kaŨdy z jego oddziağ·w ?  

W tej chwili jest nieczynny nadal oddziağ internistyczny. Mam nadziejň, Ũe niedğugo 

zacznie przyjmowaĺ pacjent·w. 

Teraz trochň prywaty. Byğem pacjentem oddziağu wewnňtrznego naszego szpitala. 

Rewelacyjna opieka paŒ pielňgniarek i peğnego empatii ordynatora. Czy po zmianach 

nadal bňdzie moŨna liczyĺ na takŃ samŃ opiekň ?  

Dziňkujň w imieniu Zespoğu i myŜlň ,Ũe bňdzie dalej moŨna korzystaĺ z naszej opieki. 

Na koniec ï moŨe kilka zdaŒ od siebieé  

Bardzo dziňkujň wszystkim tym, kt·rzy nas wspierali w trudnych chwilach pandemii. 

Dziňkujň za rozmowň 



 
 

w dniu 30 czerwca 2020 r. odbyğa siň 

 

XXI SESJA RADY MIEJSKIEJ 

W MIŇDZYLESIU                              

OBRADOWANA W TRYBIE 

ZDALNYM  
 

W proponowanym porzŃdku obrad 

znalazğy siň : 

¶ sprawozdanie z prac burmistrza 

pomiňdzy sesjami 

¶ debata nad raportem o stanie gminy 

Podjňcie uchwağ w sprawach: 

1/ udzielenia burmistrzowi wotum zaufania 

2/ zatwierdzenia sprawozdania z wykonania 

budŨetu gminy za rok 2019 

3/ absolutorium dla Burmistrza Miasta i 

Gminy Miňdzylesie za rok 2019 

4/ zmian w budŨecie gminy na rok 2020 

5/ udzielenia zgody na zbycie 

nieruchomoŜci gruntowej niezabudowanej 

nr 72 o pow. 0,02 ha, obrňb Dğugopole 

G·rne 

6/ wniosku do SamorzŃdu Wojew·dztwa 

DolnoŜlŃskiego o wyznaczenie miejskich 

obszar·w funkcjonalnych dla miast: 

Bielawy, DzierŨoniowa, Kğodzka i 

ZŃbkowic ślŃskich, oraz uznanie ich za 

Obszar Strategicznej Interwencji w 

kontekŜcie realizacji Strategii Rozwoju 

Wojew·dztwa DolnoŜlŃskiego 2030 

 

Zainteresowanych przebiegiem sesji 

zapraszamy jak zwykle na stronň 

www.miedzylesie.pl  gdzie w katalogu BIP 

otwieramy zakğadkň Rada Miejska, a tam 

zapoznaĺ siň moŨna z protok·ğem z obrad. 

 

NA ZASĞUŧONł 

EMERYTURŇé 

 

 

 

Podczas XXII Sesji Rady Miejskiej w dniu 

16 lipca br;  na forum Rady poŨegnano - w 

zwiŃzku z przejŜciem na emeryturň,  PaniŃ 

Zofiň Sornat ï wieloletniŃ Dyrektor Domu 

Dziecka w Domaszkowie. 

 

 
 

Dorobek zawodowy Pani Zofii to 41 lat 

pracy, z tego 20 lat na stanowisku 

Dyrektora. Burmistrz podkreŜliğ 

wyjŃtkowoŜĺ Pani Dyrektor jako czğowieka 

i przeğoŨonego. ĂDom Dziecka jest to 

instytucja, kt·ra zajmuje sie wychowaniem 

dzieci ale teŨ oddziağywuje na wieŜ i gminň. 

WielkŃ zasğugŃ Pani Dyrektor jest, Ũe ten 

dom zawsze urzŃdzony byğ tak, aby nie byğ 

kojarzony jako instytucja, ale jako jeden z 

wielu dom·w naszej gminy. Aby nie byğ 

miejscem przechowywania dzieci, a 

prawdziwym domem, w kt·rym dzieci 

mieszkajŃ, wychowujŃ siň i mogŃ czuĺ siň 

bezpiecznieò.   

http://www.miedzylesie.pl/


Dyrektor wzruszona wyraziğa swŃ 

wdziňcznoŜĺ, oraz zadowolenie, Ũe dane jej 

byğo pracowaĺ w gronie os·b 

wspierajŃcych w wykonywaniu 

obowiŃzk·w zawodowych.  WspominajŃc 

minione lata nawiŃzağa do swoich 

poprzednik·w, kt·rym zawdziňcza naukň 

zawodu. Przypomniağa teŨ sentencjň jaka 

widnieje na murach budynku ĂDom to nie 

mury lecz ludzie, z kt·rymi dzieli siň radoŜci 

i smutkiò i podkreŜliğa jak waŨna rolň w jej 

Ũyciu peğniğo to miejsce, z kt·rego zawsze 

starağa siň uczyniĺ prawdziwy, peğen 

przyjaznej i ciepğej atmosfery dom dla 

naszych dzieci.  

Jednak dla kaŨdego czas biegnie 

nieubğagalnie, dlatego decyzjň o  przejŜciu 

na emeryturň podjňğa dobrowolnie, a dom 

pozostawia zadbany w dobrej kondycji i 

dobrŃ kadrŃ.   

Burmistrz z PrzewodniczŃcym  Rady 

wrňczyli Pani Zofii Sornat z tej okazji 

pamiŃtkowy plafon, oraz kwiaty z 

Ũyczeniami, aby w  rozpoczynajŃcym siň 

nowym okresie Ũycia dopisywağo Pani 

Dyrektor zdrowie, a wszelkie zamierzone 

plany zostağy zrealizowane i przynosiğy 

satysfakcjň. 

 

WALNE ZGROMADZENIE  

STOWARZYSZENIA GMIN 

ZIEMI KĞODZKIEJ 

 

W dniu 16 lipca odbyğo siň Walne 

Zgromadzenie Stowarzyszenia Gmin Ziemi 

Kğodzkiej, na kt·rym udzielono 

absolutorium ZarzŃdowi. Prezes 

Stowarzyszenia Tomasz Korczak rozliczyğ 

kampaniň promocyjnŃ Ziemi Kğodzkiej 

prowadzonŃ w r·Ũnych kanağach 

telewizyjnych oraz w internecie. 

Om·wiono realizacjň zadaŒ w roku 2019 

oraz w roku 2020. BudŨet Stowarzyszenia 

za rok 2019 zamknŃğ siň w kwocie ponad 4 

mln. zğ. 

 

WALNE ZGROMADZENIE 

STOWARZYSZENIA 

EUROREGIONU GLACENSIS  

 

16 lipca odbyğo siň Walne Zgromadzenie 

Stowarzyszenia Euroregionu Glacensis, na 

kt·rym udzielono absolutorium ZarzŃdowi 

i dokğadnie rozliczono nabory 

mikroprojekt·w za rok 2019/2020. Z naszej 

Gminy realizowano bŃdŦ realizuje siň 

szeleg projekt·w, kt·re opisywane sŃ w 

naszym Informatorze 

 

WIZYTA MINISTRA 

DWORCZYKA  

 

 

 

7 lipca naszŃ gminň odwiedziğ Minister 

Michağ Dworczyk, Szef Urzňdu Rady 

Ministr·w. Na spotkaniu z Burmistrzem 

om·wiono szereg spraw m.in. sprawy PKS, 

kğodzkiego szpitala i problem opieki nad 

ludŦmi starszymi. Poruszono teŨ kwestiň 

budowy drogi S8 w kierunku Boboszowa. 

Burmistrz jeszcze raz podziňkowağ Panu 

Ministrowi za pomoc w uruchomieniu 



przejŜcia w Boboszowie dla ruchu 

pracownik·w. 

 

ŧEBY BYĞO BEZPIECZNIEé 
 

23 czerwca 2020 r. Burmistrz 

Miasta i Gminy Miňdzylesie Tomasz 

Korczak przekazağ Komendantowi Policji 

w Bystrzycy Kğodzkiej Tomaszowi Ociepie 

elementy odblaskowe (opaski) w iloŜci 50. 

sztuk dla mieszkaŒc·w 

gminy Miňdzylesie  poruszajŃcych siň po 

drogach w terenie niezabudowanym, jak 

r·wnieŨ w miejscach sğabo oŜwietlonych 

lub o mağej widocznoŜci. 

 

 
 

BŇDZIE CIEPĞOé 

 

 

 

W pomieszczeniach garaŨowych budynku 

OSP Miňdzylesie wykonano wymianň 

instalacji centralnego ogrzewania, 

cağkowity koszt wykonanych prac wyni·sğ 

25 427,95 zğ. Ochotnicza StraŨ PoŨarna w 

Miňdzylesiu otrzymağa na ww. cel dotacjň 

w wysokoŜci 12 428,00 zğ z gminy 

Miňdzylesie, oraz dotacjň w wysokoŜci 

13 000,00 zğ w ramach Krajowego Systemu 

Ratowniczo-GaŜniczego.  

 

PROMESY DLA OSP 

 

 



7.06 2020 r. w Komendzie Miejskiej 

PaŒstwowej StraŨy PoŨarnej w Wağbrzychu 

trzy jednostki z terenu gminy Miňdzylesie: 

OSP Domaszk·w, OSP Dğugopole G·rne 

oraz OSP Roztoki odebrağy promesy 

przekazane przez Wojew·dzki Fundusz 

Ochrony środowiska i Gospodarki Wodnej 

we Wrocğawiu w ramach ĂOg·lnopolskiego 

programu doposaŨania sğuŨb ratowniczych 

cz.2.ò. Przyznane Ŝrodki zostanŃ 

przeznaczone na zakup niezbňdnego 

sprzňtu i umundurowania. 

 

BUDOWA WODOCIłGU  

W RčŧANCE 

 

W ramach dziağania ĂPodstawowe 

usğugi i odnowa wsi na obszarach 

wiejskichò, objňtego  Programem Rozwoju 

Obszar·w Wiejskich na lata 2014-2020, 

Gmina pozyskağa dofinansowanie na 

budowň sieci wodociŃgowej w 

miejscowoŜci R·Ũanka.  

Sieĺ wodociŃgowa przebiegaĺ bňdzie 

wzdğuŨ osi jezdni, od stacji uzdatniania 

wody w R·Ũance aŨ do OŜrodka 

Szkoleniowo-Wypoczynkowego Regle.  

Inwestycja realizowana bňdzie w przez 

okres 2 lat, a jej zakoŒczenie zaplanowano                

w czerwcu 2022 r.  Cağkowity koszt 

przedsiňwziňcia to kwota okoğo 2 785 000 

zğ.,    w tym pozyskane dofinansowanie  

1 441 134 zğ.   

ODNOWA DOLNOśLłSKIEJ 

WSI 2020 

 

 

 Gmina Miňdzylesie otrzymağa 

promesň na dofinansowanie zadania 

ĂZakup wyposaŨenia Dom·w Tkaczy w 

Miňdzylesiuò  realizowanego w ramach 

konkursu Ă Odnowa DolnoŜlŃskiej Wsiò . 

W 2020 roku w ramach tego konkursu 

Gmina wyposaŨy dwa Domy Tkaczy w 

Miňdzylesiu. Dwa Domy Tkaczy to jeden z 

najcenniejszych zabytk·w w gminie 

Miňdzylesie. Obiekty zostağy 

wyremontowane w 2019 r. z 

przeznaczeniem do prowadzenia 

dziağalnoŜci kulturalno ï turystyczno -

edukacyjnej. W jednym z Dom·w zostanie 

stworzona Izba Tkacka ï miejsce w kt·rym 

powstanie stağa ekspozycja, poŜwiňcona 

historii i tradycji tkactwa ŜciŜle zwiŃzanego 

z regionem. Ponadto w obiekcie 

organizowane bňdŃ wystawy, warsztaty, 

konferencje i r·Ũnego rodzaju wydarzenia 

kulturalno ï rozrywkowe. W ramach 

projektu zakupione zostanŃ: gabloty i 

tel:07.06%202020


stojaki ekspozycyjne, krzesğa i stoğy 

konferencyjne, laptop, rzutnik, tablica 

interaktywna, niezbňdne meble oraz 

wyposaŨenie pomieszczeŒ 

konferencyjnych. WartoŜĺ zadania wynosi 

54 576,00zğ, w tym dofinansowanie 27 

288,00zğ.  

CZESKO-POLSKI SZLAK 

GRZBIETOWY ï WSCHODNIA 

CZŇśĹ 

W ramach polsko-czeskiego projektu pn.ò 

Czesko-Polski Szlak Grzbietowy ï 

wschodnia czňŜĺò realizowanego przez 

program INTERREG V -A, gmina 

Miňdzylesie wykona zadanie pn. ĂBudowa 

wieŨy widokowej na CzerŒcuò. WieŨa o 

wysokoŜci ok. 24m stanie na dziağce nr 

78/153, w Niemojowie. 

Obecnie trwajŃ pracň nad budowŃ wieŨy 

widokowej na CzerŒcu. Wykonawca 

zadania, firma TESMEN spolecnost s.r.o. 

przygotowağa gotowe elementy wieŨy, 

zostağ wyznaczony teren pod budowň i  

rozpoczňto pracň nad fundamentami. Z 

uwagi na brak moŨliwoŜci przekroczenia 

granicy przez czeskŃ firmň, przedğuŨono 

termin wykonania rob·t do dnia 30 

wrzeŜnia 2020 r.  

 Koszt budowy wieŨy wynosiĺ bňdzie 

472 927, 86 zğ.  

 

USUWANIE FOLII 

ROLNICZYCH I INNYCH 

ODPADčW POCHODZłCYCH 

Z DZIAĞALNOśCI ROLNICZEJ 

Z TERENU GMINY 

MIŇDZYLESIE 

Gmina Miňdzylesie otrzymağa 

dofinansowanie z Narodowego Funduszu 

Ochrony środowiska i Gospodarki Wodnej 

w ramach programu ĂRacjonalne 

gospodarowanie odpadami i ochrona 

powierzchni ziemi, Usuwanie folii 

rolniczych i innych odpad·w pochodzŃcych 

z dziağalnoŜci rolniczejò. CağoŜĺ 

przedsiňwziňcia oszacowana zostağa na 

kwotň 15 350,00 zğ z czego 6 700,00 zğ to 

dotacja z NFOśiGW, pozostağa kwota 

zostanie sfinansowana z budŨetu Gminy 

Miňdzylesie. 

INFORMACJA DOTYCZłCA 

UTYLIZACJI AZBESTU  

 

W bieŨŃcym roku gmina Miňdzylesie 

przystŃpiğa po raz kolejny do programu 

dotyczŃcego utylizacji azbestu i wyrob·w 

zawierajŃcych azbest na naszym terenie. 

OtrzymaliŜmy dofinansowanie z 

Wojew·dzkiego Funduszu Ochrony 

środowiska i Gospodarki Wodnej we 

Wrocğawiu kwotň w wysokoŜci 54.154,00 

zğ. W wyniku przeprowadzonego 

postepowania ofertowego zostağa 

wyğoniona firma: Logistyka  Odpad·w 

Azbestowych Sp. z o.o. sp. k. z Bielska-

Biağej, kt·ra zajmie siň kompleksowo 

programem. ĞŃczna wartoŜĺ zadania 

wynosi 47.000,79 zğ. Pozwoli to na 

likwidacjň okoğo 75 ton szkodliwych 

substancji. 

Zadanie bňdzie wykonywane w 

najbliŨszym czasie i potrwa do 15 wrzeŜnia 


